



# Brendan Hanley

## Member of Parliament for the Yukon | Député

September 26, 2023

On Friday, during President Zelenskyy's address, an individual in the gallery was acknowledged by the Speaker. As someone who fought in World War 2 on behalf of the Nazi regime, this individual's presence in the House of Commons was deeply regrettable, offensive to all Canadians, and completely unacceptable. The Speaker has taken full responsibility for his mistake, apologized to Canadians, and has resigned from his role.

Last week's events were a deeply embarrassing moment for Canada, and a wound to this country's international reputation. It is important we focus on ensuring the appropriate actions are taken in recourse. Speaker Anthony Rota's decision to resign is a step in that direction, and I thank him for his four years of dedicated service as Speaker.

---

26 septembre 2023

Vendredi dernier, durant le discours du président Zelensky, un individu dans les tribunes a été présenté par le Président. Puisque cette personne a combattu lors de la Seconde Guerre mondiale pour le compte du régime Nazi, sa présence à la Chambre des communes était profondément regrettable, choquante pour tous les Canadiens, et complètement inacceptable. Le Président a assumé l'entière responsabilité pour cette erreur, il a présenté ses excuses aux Canadiens et il a démissionné.

Les événements de la semaine dernière représentent une situation profondément embarrassante pour le Canada, et ils ont causé du tort à la réputation de ce pays dans le monde. Il est important de nous assurer que les mesures appropriées seront prises pour redresser la situation. La décision du Président Anthony Rota de démissionner est un pas dans cette direction, et je le remercie pour ses quatre années de dévouement en tant que Président.